
  
 
 
 
 

VERSLAG ALGEMENE LEDENVERGADERING 2022 
GESCHIEDKUNDIGE KRING VAN STAD EN LAND VAN BERGEN OP ZOOM 

Woensdag 13 april 2022, aanvang 19.30 uur in De Ontmoetingskerk 
Bolwerk Zuid 134 (ingang Thomas de Rouckstraat) te Bergen op Zoom. 

 
 
Aanwezige bestuursleden: Koert Damveld (voorzitter), Frans van den Berg (penningmeester), Janine 
de Kok (secretaris), Laurijs Weyts, Klaas Plompen, Elvira Adriaansen, Flores Remijn, Wally Sep 
(kandidaat bestuurslid), Jan Hopstaken (scheidend waarnemend voorzitter School voor Geschiedenis). 
 
De presentielijst is getekend door 24 personen, inclusief bestuursleden. 
 
Afgemelde leden: mevr. Yolanda van Twillert, de heren Hub Mooren, Jos van Rijn, Martijn van Schaik, 
Fons Evers, mevr. Marianne de Hoogh. 
 
AGENDA 
 

1. Opening door de voorzitter 
De vergadering wordt geopend om half acht en de voorzitter vraagt of alle aanwezigen de 
presentielijst hebben ondertekend. Fijn dat u er allen bent en een speciaal welkom aan Yolande 
Kortlever die na de pauze een lezing over de tentoonstelling ‘Hoge Luchten’ zal verzorgen. 
 

2. Vaststellen van de agenda 
De agenda wordt akkoord bevonden door de aanwezigen. 
 

3. Ingekomen stukken en mededelingen 
Behalve de afmeldingen zijn er geen ingekomen stukken.  
We zijn na de coronabeperkingen weer begonnen: de Geschiedenisquiz heeft plaatsgevonden op 
8 april. Ook de School voor Geschiedenis is weer voorzichtig gestart.  
De in de vergadering van 13 oktober 2021 goedgekeurde statuten zijn bij de notaris gepasseerd, 
en staan op de website, evenals het Huishoudelijk Reglement. Dit jaar komen er waarschijnlijk 
geen Hofzaallezingen. Dat ligt deels aan de nasleep van de lockdowns, maar ook aan het 
opzeggen van de medewerking door het WBA en het Markiezenhof. Bij het WBA past het niet 
meer in het beleid en het Markiezenhof is onderdeel van een gemeentelijke reorganisatie. Er is 
wel hoop dat het Markiezenhof in de toekomst weer mee kan doen. 
In de ledenvergadering van 2021 is verschrikt gereageerd op het plaatsen van witte zandzakken 
in de oude haven. Voorzitter deelt mee dat de Kring is aangeschoven bij een door de gemeente 
georganiseerd ‘werkatelier’, waarin diverse afdelingen van de gemeente en stedelijke 
belangengroepen tijdens wekelijkse bijeenkomsten gezamenlijk naar oplossingen zoeken. De 
gesprekken zijn echter plotseling afgebroken, zonder resultaat. 
De Kring is ook aangesloten bij het comité ‘Cultureel Café’, dat in aanloop naar de 
gemeenteraadsverkiezingen politici uitdaagt hun cultuurvisie uiteen te zetten. 
Er is een nieuwe manier van ledenwerving gestart, het ‘cadeau lidmaatschap’.  
Tenslotte attendeert de voorzitter de aanwezigen op de mogelijkheid zich aan te melden als 
vrijwilliger voor de tentoonstelling ‘Hoge Luchten’ in het Markiezenhof.  
 

4. Vaststelling verslagen algemene ledenvergaderingen d.d. 13 en 27 oktober 2021  
Na enkele opmerkingen van de heer J. Roovers wordt het verslag door de vergadering 
vastgesteld. 
                                                          

5. Jaarverslag van het bestuur over 2021 
Het aantal leden is toegenomen van 1185 tot 1209, het aantal kroonleden is met 6 hetzelfde 
gebleven. Verder wordt besproken welke activiteiten wel of niet door zijn gegaan ten gevolge van 
de lockdowns. Er waren in 2021 geen Hofzaallezingen, geen ledenexcursie en geen 
vrijwilligersbijeenkomst. Tijdens een tijdelijke verlichting van de maatregelen in het najaar werd 



de uitgestelde Geschiedenisquiz van 2020 georganiseerd. Ook werd het ledengeschenk van 
2020 over Jan IV alsnog gepresenteerd in de St.-Gertrudiskerk, samen met het nieuw 
verschenen gedenkboek voor Willem van Ham. Er was ook kleine dagexcursie ‘Lopende Letters’, 
en de School voor Geschiedenis was enige tijd actief. De Waterschans kon gewoon vier keer 
verschijnen, en de website functioneerde ook normaal. De ALV werd voor de tweede 
achtereenvolgende keer noodgewongen op een niet-statutair moment gehouden. 
Iedereen hartelijk dank voor alle inzet.  
 

6. Financieel verslag 2021 
De penningmeester geeft een overzicht van de redenen waarom mensen lid willen worden van 
de Kring, want een constante aanwas is van belang voor het voortbestaan. Er zijn immers ook elk 
jaar opzeggingen, vooral door gezondheidsproblemen en overlijden. Soms is het een specifiek 
artikel in de Waterschans, waarvoor men eerst een los nummer heeft gekocht en dan besluit lid 
te worden, soms belangstelling voor de geschiedenis van de stad op zich. Het inschrijven bij de 
School voor Geschiedenis is ook vaak een motivatie, evenals het enthousiasme van andere 
leden. En nu wordt men soms ook al lid omdat iemand een cadeau lidmaatschap heeft gekregen. 
We misten in het verenigingsjaar inkomsten, onder meer door het niet doorgaan van de School 
voor Geschiedenis en de excursies. Daardoor ontstond een negatief resultaat. Er is een 
aanvraag ingediend bij het gemeentelijke Noodfonds Coronagelden Cultuur. Verder geeft de 
penningmeester uitleg over een bedrag op onze balans dat afkomstig is uit het voormalige 
Beckers-fonds, en dat exclusief voor Industrieel Erfgoed is gereserveerd.  
 

7. Kascommissie 
De heer J. van den Beemd doet verslag: op 15 maart en op 5 april heeft de commissie de 
controle uitgevoerd. Vastgesteld is dat er een nauwkeurige administratie is gevoerd, en de 
kascommissie stelt voor de penningmeester decharge te verlenen, wat door de vergadering 
wordt overgenomen. De heer Den Ouden verlaat de kascommissie, als nieuwe kandidaat meldt 
de heer J. Uijtdewilligen zich. 
 

8. Begroting 2023  
In de presentatie wordt ook 2019 getoond, omdat 2020 en 2021 geen goede graadmeter zijn. In 
het overzicht merkt de heer Sjef de Wit een missende € 500,- op in de rijtjes baten en lasten. Het 
‘knippen en plakken’ van bankkosten is niet goed gegaan, aldus de penningmeester. 
 

9. Bestuursverkiezing 
Alhoewel zijn termijn vorig jaar al was verstreken heeft de voorzitter van de werkgroep School 
voor Geschiedenis nog een jaar deze functie waargenomen, maar stopt nu zijn activiteiten. De 
heer Rob Franssen neemt ook afscheid na twee bestuurstermijnen van drie jaar. Beide heren 
worden zeer hartelijk bedankt voor hun inzet. Bestuurskandidaat de heer Martijn van Schaik is 
helaas niet aanwezig vanwege een zieke thuis. De voorzitter stelt hem kort voor als docent 
lichamelijke opvoeding en onderwijspedagoog. De andere kandidaat, de heer Wally Sep, is wel 
aanwezig en stelt zich voor. Er zijn geen andere kandidaten bij het bestuur voorgedragen en de 
voorzitter stelt voor de beide heren bij acclamatie te benoemen, hetgeen door de vergadering 
wordt beaamd.   
 

10. Rondvraag 
De heer J. Weyts meldt dat het werkatelier voor het Havenkwartier door de gemeente is 
afgebroken. De voorzitter heeft dat ook geconstateerd. We houden, samen met andere 
organisaties, de vinger aan de pols. 
De heer J. Roovers wil graag informatie over de rol van de vertrouwenspersoon, waarvan in het 
Huishoudelijk Reglement sprake is. Voorzitter antwoordt dat hier de mogelijkheid wordt benoemd 
om de functie van een vertrouwenspersoon in te stellen. Zodra dit een wettelijke verplichting 
wordt, hoeft het reglement niet opnieuw aangepast te worden. Er is op dit moment nog niemand 
benoemd.  
De heer J. Uijtdewilligen vraagt of er nog een evaluatie komt voor de cursisten van de School 
voor Geschiedenis. Scheidend waarnemend voorzitter Jan Hopstaken meldt dat er nog een 
vragenlijst komt, die anoniem of op naam beantwoord kan worden. 
 

11. Sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering rond negen uur. 


